
PROTOKÓŁ  NR XL/09

z obrad czterdziestej sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się
 z Radą Miejską Czeskiego Cieszyna dnia 8 grudnia 2009 roku

Porządek posiedzenia:
1. Rozpoczęcie.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z realizacji projektu „ RevitalPark 2010”.
4. Informacja o przygotowaniach do projektu  „SportPark I”  w 2010 roku.
5. Informacja o sytuacji budżetowej Czeskiego Cieszyna w roku 2009 i plany budżetowe 
       na rok 2010 -  informacja o rezygnacji ze wspólnych projektów:

a)  „Strażacy bez granic”,
b)  „SportPark II – Tereny spacerowe Ogród Dwóch Brzegów”.

6. Obchody 1200.lecia legendarnego założenia miasta Cieszyna – deklaracja wspólnych 
działań. 

7. Prezentacja oferty „Energetyki Cieszyńskiej” Spółki  z o.o. w Cieszynie.
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie sesji.

X X X

ad 1.

Przewodnicząca Rady Miejskiej p. Halina Bocheńska otworzyła obrady wspólnej sesji Rady 
Miejskiej Cieszyna z Radą Miejską Czeskiego Cieszyna.
Przywitała Radnych Czeskiego Cieszyna, Konsula Generalnego RP w Ostrawie Pana Jerzego 
Kronholda,  Starostę  Czeskiego Cieszyna Pana Víta  Slováčka,  Wicestarostów Pana Milana 
Peckę i Pana Stanisława Folwarcznego, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Bogdana Ficka, 
Zastępców Burmistrza Miasta  Pana Włodzimierza Cybulskiego oraz Pana  Jana Matuszka. 
Ponadto przywitała Panią Skarbnik Miasta Cieszyna Alicję Dąbrowską, Prezesa Energetyki 
Cieszyńskiej  Pana Andrzeja Surzyckiego, Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli 
lokalnej prasy oraz mieszkańców Cieszyna.

Wspólną sesję rozpoczęto koncertem kolęd w wykonaniu studentów Kolegium Językowego w 
Cieszynie pod kierownictwem Pani prof. Ewy Jaślar.
Koncert zakończono wzajemnymi świątecznymi i noworocznymi życzeniami oraz złożeniem 
na ręce Pani prof. Ewy Jaślan podziękowań za uświetnienie obrad Rady Miejskiej Cieszyna i 
Czeskiego Cieszyna.
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż w obradach uczestniczy 21 radnych Rady Miejskiej 
Cieszyna.
Starosta  Czeskiego  Cieszyna  Pan  Vít  Slováček  dziękując  za  zaproszenie,  przywitał 
wszystkich zebranych na dzisiejszej wspólnej sesji Rady Miejskiej Cieszyna z Radą Miejską 
Czeskiego Cieszyna.
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ad 2.
  
Halina  Bocheńska –  zwróciła  się  do  Starosty Czeskiego  Cieszyna  z  pytaniem,  czy  radni 
Czeskiego Cieszyna chcieliby wnieść uwagi, bądź uzupełnienia do przedłożonego porządku 
obrad?

Vít Slováček – powiedział, że strona czeska nie wnosi uwag do porządku obrad.

Halina Bocheńska – zapytała, czy Pan Burmistrz lub ktoś z radnych chciałby wnieść zmiany 
do porządku obrad?

Kazimierz  Kabiesz –  w  imieniu  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  zgłosił  wniosek  o 
uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXXVI/385/09 z 
dnia 27 sierpnia 2009r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć  dydaktycznych  dla  nauczycieli  nie  wymienionych  w  art.  42  ust.  3  ustawy  Karta 
Nauczyciela.  Przypomniał,  że  na  sesji  Rady  Miejskiej  Cieszyna  w  dniu  26  listopada  br. 
przegłosowany został wniosek, że w dniu dzisiejszym Rada do tego tematu powróci.

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie w/w wniosek.

Za  wnioskiem  głosowało  16  radnych,  2  radnych  było  przeciwko  wnioskowi,  3  radnych 
wstrzymało się od głosu.

Wniosek został przez Radę  przyjęty. Przewodnicząca zaproponowała, aby projekt uchwały 
zmieniający  uchwałę  Nr  XXXVI/385/09  z  dnia  27  sierpnia  2009r.  w  sprawie  określenia 
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych  dla  nauczycieli  nie 
wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela, wprowadzić do porządku obrad 
jako punkt „8”, zaś dotychczasowe punkty 8 i 9 przyjęły odpowiednio numeracje 9 i 10.

Vít Slováček – poddał pod głosowanie porządek obrad, uwzględniający wniesiony dodatkowy 
punkt „8”.

Porządek obrad radni Rady Miejskiej Czeskiego Cieszyna przyjęli jednogłośnie, 17 głosami. 

ad. 3.

Halina  Bocheńska –  poprosiła  Pana  Vaclava  Lastuvkę   o  przedstawienie  sprawozdania  z 
realizacji projektu „ RevitalPark 2010”.

Vaclav  Lastuvka – zaprezentował  w formie multimedialnej  informację na  temat  realizacji 
projektu „ RevitalPark 2010” (wersja w języku czeskim).

Stanisław Kawecki –  przedstawił  zakres  projektu  „  RevitalPark  2010”,  realizowanego po 
polskiej  stronie.  Poinformował,  że  obejmuje  on  trzy  najważniejsze  działania: 
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zagospodarowanie  Podzamcza,  zagospodarowanie  Góry  Zamkowej  oraz  modernizację 
chodników i oświetlenia ul. Zamkowej. 
Dokument stanowi załącznik do protokołu.

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zadać 
pytanie do przedstawionego sprawozdania?

Krzysztof Kasztura – odnosząc się do modernizacji Mostu Przyjaźni zapytał, czy przewiduje 
się  ruch jednokierunkowy na tym moście?

 Vaclav  Lastuvka –  odpowiedział,  że  to  zagadnienie  nie  jest  ujęte  w  omawianym 
sprawozdaniu.  Jest to oddzielny projekt pn. „Wspólne rozwiązanie transportu statycznego w 
miastach Czeski Cieszyn i Cieszyn włącznie z ruchem drogowym na obu mostach po wejściu 
RCz  i  RP  do  strefy  Schengen  –  program  operacyjny  współpracy  transgranicznej  RP  – 
Rzeczpospolita Polska 2007-2013”.

ad 4.

Halina Bocheńska -  poprosiła Naczelnika Wydziału Strategii  i  Rozwoju Miasta Cieszyna 
Pana  Arkadiusza  Skowrońskiego  o  przedstawienie  informacji  na  temat  przygotowań  do 
projektu  „SportPark I”  w 2010 roku.

Arkadiusz Skowroński – poinformował, iż partnerem wiodącym projektu „SportPark – Park 
Sportowy”  jest  miasto  Cieszyn.  Przypomniał,  że  wniosek  zarejestrowany został   w  dniu 
19.02.2009r.,  wybór  projektu  nastąpił  16-17.03.2009r.,  zaś  podpisanie  umowy  o 
dofinansowanie  miało  miejsce  w  dniu  9.11.br.  Celem inwestycji  jest  rozszerzenie  oferty 
rekreacyjno-sportowej dla mieszkańców Cieszyna, Czeskiego Cieszyna oraz turystów poprzez 
rozbudowę i modernizację kompleksu sportowo-rekreacyjnego Pod Wałką w Cieszynie oraz 
parku  Adama Sikory w Czeskim Cieszynie.  Poinformował,  iż  efektem realizacji  projektu 
będzie  stworzenie  transgranicznego  kompleksu  przeznaczonego  do  aktywnego  spędzania 
wolnego czasu. Kompleks będzie miejscem spotkań mieszkańców obu miast, co spowoduje 
zacieśnienie kontaktów polsko – czeskich. 
Szczegółową  informację  na  temat  realizacji  w/w  projektu  przedstawił  w  formie 
multimedialnej (wersja w języku polskim i czeskim).
Dokument stanowi załącznik do protokołu.

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa ma pytania do omawianego 
materiału?
Z uwagi na brak pytań, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

ad 5.

Halina Bocheńska – oddała głos Staroście Czeskiego Cieszyna Panu Vítowi Slováčkowi dla 
przedstawienia informacji o sytuacji budżetowej Czeskiego Cieszyna w roku 2009, planów 
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budżetowych na 2010 rok oraz rezygnacji ze wspólnych projektów „Strażacy bez granic” i 
„SportPark II – tereny spacerowe Ogród dwóch Brzegów”.

Vit  Slovaček –  powiedział,  że  strona  czeska  zaproponowała  ten  punkt  porządku  obrad  i 
przedstawienie  w/w  informacji,  ponieważ  z  niej  wynika  dlaczego  podjęto  decyzję  o 
odstąpieniu od realizacji wspólnych projektów.  W konsekwencji tych decyzji strona czeska 
przygotowała stanowisko, które zostanie przedstawione i poddane pod głosowanie. Następnie 
głos  oddał  Markecie  Czernekovej,  menadżerowi  Wydziału  Budżetu  i  Finansów  Urzędu 
Miejskiego w Czeskim Cieszynie.

Marketa  Czernekova –  w  formie  prezentacji  multimedialnej  przedstawiła  informację  o 
sytuacji budżetowej Miasta Czeski Cieszyn.
Poinformowała,  że  trudna  sytuacja  finansowa  Czeskiego  Cieszyna  powstała  wskutek 
nieoczekiwanego  obniżenia  dochodów z  tytułu  podatków.  Dochody z  podatków stanowią 
prawie  połowę  wszystkich  wydatków budżetowych  Miasta.  Spadające  dochody powodują 
konieczność podejmowania trudnych decyzji finansowych. Największy spadek zanotowano z 
tytułu podatku od osób prawnych. Planowane wpływy są mniejsze o 39 mln kc, co stanowi 
16% planowanych dochodów.  W związku z tą trudną sytuacją Czeski Cieszyn zaproponował, 
że pozostanie w Projekcie SportPark II jako formalny partner, ale strona polska tej propozycji 
nie przyjęła. Jeśli chodzi o projekt „Strażacy bez granic”, który w pierwszym terminie tj. w 
listopadzie 2008 roku został odrzucony, a następnie zgłoszony 20 listopada 2009 roku, strona 
czeska  proponuje  swój  udział  finansowy,  ale  niestety  w  dużo  mniejszym  zakresie  niż 
pierwotnie zakładano. Partnerem wiodącym tego projektu jest strona polska.
Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

Halina Bocheńska – przedstawiła dwie wersje projektu stanowiska Rady Miejskiej Cieszyna 
w sprawie realizacji projektu  „Ogród Dwóch Brzegów”. Projekt II stanowiska zaproponował 
Klub Radnych „Wspólnota dla Cieszyna”, w projekcie został wykreślony akapit dotyczący 
powołania  zespołów  roboczych  oraz  wykreślone  zostało  zdanie  dotyczące  zapytania  i 
wątpliwości co do projektu „Ogrodu dwóch Brzegów”.  Strona czeska w swoim projekcie 
stanowiska odniosła się do projektu I w związku z tym wydawało się, że nie będzie zasadne 
dokonywanie zmian.
Następnie zwróciła się do Przewodniczącej Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna”  radnej 
Marty Kawulok z pytaniem, za którą wersją opowiada się Klub.

Marta Kawulok – odpowiedział, że Klub Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” po zapoznaniu 
się  z  projektem  stanowiska  strony  czeskiej,  postanowił  podtrzymać  wersję  II  projektu 
stanowiska.

Halina Bocheńska – poddała  pod głosowanie propozycje zmian do projektu I  stanowiska, 
przedstawionego  przez Klub Radnych „Wspólnota dla Cieszyna”.

Za wprowadzeniem w/w zmian głosowało 9 radnych, 12 radnych głosowało przeciw.

Halina Bocheńska – stwierdziła, że propozycje zmian zostały odrzucone. Następnie odczytała 
i poddała pod głosowanie projekt I stanowiska Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie realizacji 
projektu  „Ogród Dwóch Brzegów”.

Rada Miejska Cieszyna przyjęła stanowisko 11 głosami za, przy 9 głosach wstrzymujących 
się.
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Halina Bocheńska – stwierdziła, że stanowisko zostało przyjęte.
Następnie oddała głos Staroście Czeskiego Cieszyna.

Vit Slovaček – odczytał projekt stanowiska Rady Miejskiej Czeskiego Cieszyna i poddał je 
pod głosowanie.

Rada Miejska Czeskiego Cieszyna stanowisko przyjęła jednogłośnie, 17 głosami za.

Halina Bocheńska – udzieliła głosu radnemu Janowi Żurkowi.

Jan Żurek – stwierdził, że z pewnością wszyscy zebrani dążą do tego, aby współpraca polsko- 
czeska była realna, rzeczywista i przynosiła pozytywne skutki. Rady przyjęły stanowiska i 
pojawia się pytanie, co dalej. Wyraził nadzieję, że zarówno Republika Czeska jak i Polska 
poradzą sobie skutecznie z kryzysem i będzie można jak najszybciej przystąpić do realizacji 
wspólnych projektów. Przypomniał, że ok. rok temu strona polska zaproponowała powołanie 
grupy  roboczej,  która  szukałaby  rozwiązań  w  przypadku  pojawiających  się  trudności  i 
problemów.  W  stosunkach  partnerskich  nie  jest  dobrym  zwyczajem  żeby  jedna  strona 
wypowiadała  porozumienie  z  dnia  na dzień.  W związku z  tym nasuwa się myśl,  czy nie 
należałoby,  aby każdy wspólny projekt został  skwitowany podpisaniem umowy formalno-
prawnej dla ewentualnej rekompensaty kosztów poniesionych przez każdą ze stron. Kończąc 
podkreślił, iż jest głęboko przekonany, że projekt „Ogród Dwóch Brzegów” zostanie mimo 
wszystko wspólnie zrealizowany.

ad 6.

Halina Bocheńska – przystępując do realizacji punktu 6.  „Obchody 1200.lecia legendarnego 
założenia  miasta  Cieszyna”  powiedziała,  że  w  tym  punkcie  zostanie  złożona  deklaracja 
wspólnych działań, a następnie przekazała głos Burmistrzowi Miasta Cieszyna.

Burmistrz Miasta Bogdan Ficek – powiedział,  że w przyszłym roku, wg legendy, Cieszyn 
będzie obchodzić jubileusz 1200.lecia założenia miasta. Warto przypomnieć, że pierwszy raz 
publicznie na ten temat wypowiedział się historyk i Burmistrz Cieszyna Alojzy Kaufmann, 
było  to  w XIX w.  po  czym zarówno 1000.lecie,  jak  i  1150.lecie  legendarnego założenia 
Cieszyna obchodzone było bardzo hucznie przez mieszkańców całego miasta. Do obchodów 
jubileuszu 1200.lecia Miasto przygotowuje się już od 2006 roku i szereg działań już zostało 
podjętych.  Został  przygotowany  kalendarz  imprez,  który  obejmuje  ponad  150  różnego 
rodzaju imprez. Są to zarówno imprezy tradycyjne, które będą miały specjalną oprawę jak też 
imprezy  przygotowywane  specjalnie  na  tę  okoliczność.  Program  obchodów  nie  jest 
zamknięty,  jest  on opublikowany na stronach internetowych Urzędu i  cały czas wpływają 
propozycje wpisania nowych imprez.  Miasto z odpowiednim wyprzedzeniem wystąpiło do 
funduszy  unijnych  o  wsparcie  finansowe  jubileuszowych  obchodów  i  uzyskało 
dofinansowanie  na  projekt  „Ciesz  się  Cieszynem  1200  lat”  ,  który  to  projekt  obejmuje 
dofinansowanie  imprez  cyklicznych,  koncertu  inauguracyjnego,  koncertu  rockowego, 
koncertu galowego, koncertu popowego oraz kampanię promocyjną. Całkowity koszt projektu 
wynosi 746 tys. zł, a kwota dofinansowania 634 tys. zł. Wspólnie z Miastem Czeski Cieszyn 
został  złożony  wniosek  o  dofinansowanie  wybranych  imprez  miejskich,  realizowanych 
wspólnie z okazji 1200.lecia, projekt nosi nazwę  „Jedno miasto – jedna kultura”. W ramach 
tego projektu zostanie zakupione niezbędne wyposażenie do organizacji wspólnych imprez, 
jak  również  dofinansowywane  będą  działania  promocyjne,  produkcje  gadżetów 
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okolicznościowych  i  publikacji.  Koszt  całkowity  projektu  to  908  tys.  zł,  a  kwota 
dofinansowania 767 tys. zł. 
Polecił uwadze zebranych koncert inauguracyjny, który będzie miał miejsce 2 stycznia 2010 
roku w Teatrze im. A. Mickiewicza w Cieszynie. Na tym koncercie będzie można posłuchać 
muzyki filmowej w wykonaniu Orkiestry Symfonicznej Filharmonii Zabrzańskiej. Patronat 
nad obchodami 1200.lecia legendarnego założenia miasta Cieszyna objęli Premier Rządu RP 
Donald Tusk oraz Przewodniczący Parlamentu Europejskiego Jerzy Buzek. 

Halina Bocheńska – zaproponowała przyjęcie  wspólnej  deklaracji  związanej  z  obchodami 
1200.lecia legendarnego założenia miasta Cieszyna. Przed odczytaniem jej treści oddała głos 
Panu Staroście Czeskiego Cieszyna.
 
Vít Slováček – powiedział, że podjęcie wspólnej deklaracji ma służyć temu, aby było jasne, 
że Czeski Cieszyn uznaje święto 1200.lecia legendarnego założenia miasta Cieszyna. Dodał, 
że  obchodzić będzie również własną,  90 rocznicę powstania Czeskiego Cieszyna.

Halina Bocheńska – odczytała treść deklaracji wspólnych działań związanych z obchodami 
1200.lecia legendarnego założenia miasta Cieszyna.

Vít Slováček – odczytał treść tejże deklaracji w języku czeskim.

Halina Bocheńska – zaproponowała wspólne głosowanie deklaracji przez Radnych Czeskiego 
Cieszyna i Cieszyna.

Z-ca BM Jan Matuszek – zwrócił uwagę na fakt, iż deklaracje nie są jednobrzmiące, gdyż 
Pani Przewodnicząca Rady odczytała treść deklaracji oznaczonej jako „Projekt II”, zaś Pan 
Starosta treść deklaracji oznaczonej jako „Projekt I”.

Halina Bocheńska – potwierdziła, że do Pana Starosty została przekazana pierwotna wersja 
deklaracji,  do  treści  której  zostało  dopisane  jedno  zdanie.  Zaproponowała  zatem  osobne 
głosowanie deklaracji. Oddała głos Panu Staroście Czeskiego Cieszyna.

 Vít Slováček – zawracając się do radnych Czeskiego Cieszyna, poprosił o przegłosowanie 
treści  deklaracji  wspólnych  działań  związanych  z  obchodami  1200.lecia  legendarnego 
założenia miasta Cieszyna.

Treść deklaracji  Rada Miejska Czeskiego Cieszyna przyjęła  17 głosami za,  przy 1 głosie 
wstrzymującym się.

Halina  Bocheńska –  poddała  pod  głosowanie  projekt  deklaracji  wspólnych  działań 
związanych z obchodami 1200.lecia legendarnego założenia miasta Cieszyna, oznaczonego 
jako „Projekt II”.

Treść deklaracji Rada Miejska Cieszyna przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za.

Jan Żurek – wyraził zadowolenie z podjętej wspólnej deklaracji, jednocześnie zaapelował, 
aby treść  tej  deklaracji  skierować  do  społeczeństwa  Cieszyna  i  Czeskiego  Cieszyna,  aby 
wskazać, że najlepszym rozwiązaniem jest wzajemne szanowanie się. 

Kazimierz  Bogacz –  w  imieniu  Oddziału  Miejskiego  Związku  Ochotniczych  Straży 
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Pożarnych  w  Cieszynie  złożył  deklarację,  iż  z  uwagi  na  wspólny cel  działania,  strażacy 
ochotnicy miast  Czeskiego Cieszyna  i  Cieszyna  podjęli  decyzje  o  wspólnym,  uroczystym 
obchodzeniu  w  2010  roku,  140  lecie  powołania  straży  pożarnych  w  Cieszynie.

Jerzy  Kronhold –  wyraził  ogromne  zadowolenie,  że  w  dniu  dzisiejszym  był  świadkiem 
podpisania historycznej deklaracji. Jest ona istotna i ważna dla dziejów naszego miasta. Jako 
Konsul  często  jest  zapytywany w sprawach dotyczących wspólnych obchodów 1200.lecia 
Cieszyna. Poinformował, że w dniu wczorajszym odwiedził Go przedstawiciel Ministerstwa 
Spraw  Zagranicznych  Republiki  Czeskiej,  aby  wysondować  Jego  opinię  na  ten  temat. 
Przypomniał, że zimą 2008 roku premierzy obu naszych rządów w Pradze, w czasie wizyty 
Pana  Premiera  Donalda  Tuska,  zadeklarowali  wolę  partycypacji  w  święcie  1200.lecia 
legendarnego założenia miasta Cieszyna. Stwierdził, że w programie obchodów tego święta 
nie ma  miejsca na wspólne spotkanie premierów obu naszych rządów, a Oni nadal czekają na 
to, aby w tym święcie zaistnieć. Jest to istotny i ważny czynnik współpracy polsko-czeskiej, 
aby w Cieszynie nastąpiło odnowienie traktatu podpisanego przez RP i RCz w 1991 roku. 
Powiedział, że jest cieszynianinem i działaczem Solidarności Polsko- Czesko – Słowackiej, 
stąd wyraża również własne emocje. Emocje obywatela tutaj urodzonego i  obywatela, który 
tutaj  wróci  po  swojej  misji  dyplomatycznej  i  konsularnej  w  Ostrawie.  Dodał,  że  święto 
wspólnie  obchodzone  byłoby  dobre,  gdyby  zaprojektować  kilka  ważnych  uroczystości  z 
punktu widzenia nie partykularnego, ale z punktu widzenia uniwersalnego. Aż się prosi, żeby 
w XI wiecznej Rotundzie prymasi obu krajów oraz biskupi ewangeliccy mogli nawiązać do 
tego wspaniałego, historycznego okresu, kiedy przejmowaliśmy chrześcijaństwo od Czechów. 
Jest to miejsce, gdzie za pomyślność naszych krajów i naszych miast odprawiona msza święta 
byłaby adekwatna także do obchodzonych w tym czasie uroczystości legendarnego założenia 
Cieszyna.  Przypomniał,  że  łączą  nas  również święci  –  św.  Wojciech,  a  także księżniczka 
Dobrawa,  której  dedykowano  ławeczkę  w  Hradcu  nad  Morawicą.  Kończąc  stwierdził,  iż 
osobiście  ubolewa,  że  Czeski  Cieszyn  tak  uporczywie  stoi  na  gruncie  ochrony  epitetu 
„Czeski”. To miasto ma wspólną historię, starszą niż 90 lecie,  jest to miasto o tradycjach 
tysiącletnich  i  to  jest  tradycja  czeska  i  tradycja  polska.  Jest  to  również  synteza  wielu 
wpływów, które to miasto czerpało zarówno z historii, którą wnieśli tutaj Austriacy, Niemcy, 
Żydzi i inne nacje. Jesteśmy bogaci w kulturę, którą należałoby z okazji 1200.lecia pokazać. 
Zaapelował  do  Radnych  obu  miast,  aby  wydać  książkę  w  języku  polskim,  czeskimi 
niemieckim,  abyśmy mogli  pochwalić  się  przed  światem naszą  syntezą,  jaką  stanowi  to 
miasto. Złożył życzenia wspaniałych świąt oraz udanego jubileuszu.

Halina  Bocheńska –  podziękowała  Panu  Konsulowi  za  wystąpienie,  jednocześnie 
poinformowała,  że  treść  deklaracji  została  wypracowana  na  posiedzeniu  Komisji  ds. 
współpracy  transgranicznej,  jednakże  pomysłodawcą  przyjęcia  takiej  deklaracji  był  Pan 
Burmistrz Bogdan Ficek.     

ad 7.

Halina Bocheńska – poprosiła Prezesa „Energetyki Cieszyńskiej” Spółki  z o.o. w Cieszynie 
Pana  Andrzeja  Surzyckiego  o  zaprezentowanie  oferty,  skierowanej  do  Władz  Czeskiego 
Cieszyna.

Andrzej  Surzycki –  podziękował  Pani  Przewodniczącej  Rady  Miejskiej  o  umożliwienie 
przedstawienia oferty dostawy ciepła do Czeskiego Cieszyna. Powiedział, że pomysł ten jest 
znany i  dyskutowany od 2000 roku. Wyraził  przekonanie,  że jest  to interes ekonomiczny, 
który jest opłacalny dla obu stron. Na wstępie przedstawił firmę „Energetyka Cieszyńska”, 
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która jest spółką z o.o. z kapitałem około 25 mln zł. Zakres działalności obejmuje produkcję i 
dystrybucję energii cieplnej. W tym zakresie pokrywanych jest 55% potrzeb cieplnych miasta. 
Działalnością  spółki  jest  również  produkcja  energii  elektrycznej  w  skojarzeniu  z  energią 
cieplną.  Pokrótce  przypomniał  historię  ciepłownictwa  obchodzącego  w  przyszłym  roku 
również jubileusz 100.lecia istnienia, natomiast „Energetyka Cieszyńska” powołana została w 
1997 roku. 
W formie multimedialnej przedstawił ofertę dostawy ciepła do Czeskiego Cieszyna, w tym 
m.in.  przewidywany  przebieg  sieci  ciepłowniczej  oraz  koszty  zakupu  ciepła  ze  źródła 
Energetyki Cieszyńskiej. Dla porównania zapoznał zebranych z aktualnym stanem dostawy 
ciepła do Czeskiego Cieszyna i ponoszonymi kosztami za rok 2008. 
Materiał pisemny stanowi załącznik do protokołu.

ad 8.

Halina Bocheńska -  przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXXVI/385/09 z 
dnia 27 sierpnia 2009r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć  dydaktycznych  dla  nauczycieli  nie  wymienionych  w  art.  42  ust.  3  ustawy  Karta 
Nauczyciela. Przypomniała, że dyskusja na temat tego projektu uchwały odbyła się na sesji w 
dniu 

Burmistrz Miasta Bogdan Ficek – zwrócił się z pytaniem, czy Państwo oszacowali koszty 
jakie poniesie za sobą takie rozwiązanie?

Halina Bocheńska -  powiedziała, że odpowiedź na to pytanie jest w uzasadnieniu Pana radcy 
prawnego,  który  stwierdza,  że  poprzednio  podjęta  uchwała  jest  niezgodna  z  przepisami 
prawa.
Z  uwagi  na  brak  dalszych  pytań,   poddała  pod głosowanie  projekt  uchwały zmieniający 
uchwałę Nr XXXVI/385/09 z dnia 27 sierpnia 2009r. w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych dla nauczycieli nie wymienionych w 
art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela.

W/w uchwałę Rada podjęła 11 głosami za, przy 6 głosach wstrzymujących się.

ad 9.

Halina Bocheńska – zapytała, czy w sprawach różnych ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?

Olgierd  Lizoń –  nawiązując  do  prezentacji  oferty  przedstawionej  przez  Pana  Prezesa 
Energetyki  Cieszyńskiej,  którą ocenił  bardzo pozytywnie,  zwrócił  się z pytaniem, czy nie 
istnieje jednakże zagrożenie,  że osoby zatrudnione obecnie w ciepłownictwie  w Czeskim 
Cieszynie stracą pracę?

Andrzej Surzycki – odpowiedział, że po stronie czeskiej są kotłownie gazowe. Nie są to kotły 
przy  których  stoi  niewiadomo  ilu  palaczy,  stąd  nie  grozi  bezrobocie  po  stronie  czeskiej, 
natomiast  w zakresie instalacji wewnętrznych i usług tam potrzebnych, będą to na pewno 
ludzie ze strony czeskiej. Dodał, że w ofercie jest otwartość na granice odbioru ciepła. To 
może  być  np.  odbierane  na  ścianie  kotłowni,  co  może  nawet  zwiększyć  zatrudnienie  w 
Czeskim  Cieszynie,  a   może  też  być  odbierane  dopiero  na  stacji  wymienników  ciepła. 
Stwierdził, że temat ten jako chyba mniej istotny w całym zagadnieniu, na etapie rozmów 
jakie były prowadzone, nie był poruszany. Wyraził nadzieję, że wielkiego bezrobocia z tego 
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tytułu nie będzie.

Z-ca BM Włodzimierz Cybulski – w uzupełnieniu wypowiedzi Pana Prezesa dodał, że woda 
do Polski płynie też z Czeskiego Cieszyna, nie tylko w Kaczycach lecz również w Cieszynie. 
Ponadto poinformował, że infrastrukturą która również łączy oba nasze miasta, to połączenia 
telefoniczne (sztywne)  z 1991 roku.

ad 10.

Vít  Slováček –  na  zakończenie  wspólnych  obrad,  złożył  wszystkim  obecnym  serdeczne 
życzenia świąteczne i noworoczne. Wyraził nadzieję, że nadchodzący 2010 rok, w którym 
mieszkańcy Cieszyna  i  Czeskiego  Cieszyna  będą  świętować jubileusze,  będzie  lepszy od 
obecnego -  nie  tylko  pod względem finansowym,  a  współpraca  naszych  miast  będzie  co 
najmniej tak dobra jak dotychczas.

Halina Bocheńska – zamknęła wspólną sesję  Rady Miejskiej  Czeskiego Cieszyna z  Radą 
Miejską Cieszyna.

Protokołowały: Przewodnicząca Rady Miejskiej
Halina Bocheńska

Monika Praski
Jolanta Fajkis
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